
Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości w wyszczególnionych w piśmie sprawach kierował się przede 
wszystkim interesem mieszkańców i takie stanowisko było zawsze wyrażane podczas naszych głosowań. 
Klub Radnych PiS stanowi w Radzie Miasta Legionowo jedyną realną opozycję. Wchodząc w szczegóły: 

Ad. 1 - sesja Rady Miasta Legionowo z dn. 26 stycznia 2011 r. - Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia 
taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków  

W rzeczonej sprawie wszyscy trzej radni Klubu PiS głosowali przeciw. 

Jesteśmy i byliśmy przeciwni podwyżkom cen za wodę i ścieki, które uderzają w budżety domowe. Uważamy, 
że jeśli Rada Miasta wprowadza podwyżki, to jednocześnie powinna w jakimś stopniu przeciwdziałać ich 
skutkom np. wprowadzając dopłaty do metra sześciennego wody i ścieków. My takie rozwiązanie 
proponowaliśmy, lecz zostało ono odrzucone przez radnych PO, PS, NMNS. 

Ad.  2 – sesja Rady Miasta Legionowo z dn. 23 marca 2011 r.  – Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości opłat za pobyt dziecka w publicznym przedszkolu prowadzonym przez gminę Legionowo 

W rzeczonej sprawie wszyscy trzej radni Klubu PiS wstrzymali się od głosu. 

Przed przyjęciem uchwały rodzice ponosili stałą opłatę niezależnie od tego ile czasu dziecko przebywało w 
przedszkolu. Po zmianach wprowadzonych w uchwale opłata wynosiła 3 zł za każdą rozpoczętą godzinę pobytu 
dziecka w przedszkolu ponad pięciogodzinną podstawę programową. Z wyjaśnień władz miasta wynikało, że 
opłat, jeśli już wzrosną to nieznacznie. Prawo i Sprawiedliwość jest konstruktywną opozycją i postanowiło dać 
szansę zapewnieniom prezydenta i sprawdzić, jakie będą w praktyce skutki uchwały. 

Ad. 3 – sesja Rady Miasta Legionowo z dn.  23 marca 201 r. – Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na zbycie udziałów Gminy Miejskiej Legionowo w Spółce Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej „Legionowo” 
Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Legionowie 

W rzeczonej sprawie wszyscy trzej radni Klubu PiS głosowali przeciw. 

Radni Klubu Radnych PiS od samego początku byli przeciwni sprzedaży Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej w 
Legionowie. Dążenie do prywatyzacji kłóciło się z wcześniejszymi zapewnieniami prezydenta, że nie sprzeda 
PEC. Ciepłownia jest bardzo ważną i strategiczną spółką miejską. Takie przedsiębiorstwa nie powinny być 
przedmiotem handlu, bo ma kluczowe znaczenie z punktu widzenia bezpieczeństwa miasta i jego 
mieszkańców. 

Ad.  4 – sesja Rady Miasta Legionowo z dn.  8 sierpnia 2011 r. – Podjęcie uchwały w sprawie odrzucenia 
wniosku Społecznej Inicjatywy Lokalnej z dnia 8 lipca 2011r.  przeprowadzenie referendum w sprawie zbycia 
udziałów Gminy Miejskiej Legionowo w Przedsiębiorstwie Energetyki Cieplnej „Legionowo” Sp. z o.o.” 
 

W rzeczonej sprawie wszyscy trzej radni Klubu PiS głosowali przeciw. 

Środowisko Prawa i Sprawiedliwości w Legionowie popierało Społeczną Inicjatywę Lokalną w jej działaniach i 
pomagało w zbieraniu podpisów. Zebrano ich ponad 5000. Był to ogromny sukces i sygnał dla rządzących, że 
mieszkańcy chcą mieć swoje zdanie w ważnych dla miasta sprawach. Uważamy, że odrzucając wniosek o 
referendum rządząca Platforma dowiodła, że obywatelskość ma jedynie w nazwie i tak naprawdę boi się głosu 
ludzi. 

Ad.  5 – sesja Rady Miasta Legionowo z dn.   26 października 2011 r. – Ustalenie opłat za świadczenia 
udzielane w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę Legionowo. 
 

W rzeczonej sprawie – głosując nad uchwałą autorstwa Klubu Radnych PiS – wszyscy trzej radni Klubu PiS 
głosowali za. W głosowaniu nad uchwała autorstwa prezydenta miasta wszyscy trzej radni Klubu PiS głosowali 
przeciw. 



Radni Klubu Radnych PiS byli i są za maksymalnym obniżeniem opłat za przedszkola. Tak istotna sprawa, jak 
opieka nad najmłodszymi powinna być de facto dotowana przez miasto. Jest to przecież kwestia przyszłości 
naszych dzieci. 

Ad. 6 – sesja Rady Miasta Legionowo z dn. 25 stycznia 2012 r.  – Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 
Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków. 
 

W rzeczonej sprawie wszyscy trzej radni Klubu PiS wstrzymali się od głosu. 

Na początku 2012 r. zarząd PWK Legionowo przedstawił nowy regulamin spółki. Radni PiS od początku byli 
sceptyczni co do zapowiedzi prezesa Gruczka, że dokument został opracowany i dostosowany do nowych 
wymogów głównie po to, by przeciwdziałać problemowi nielegalnego odprowadzania wód opadowych do 
kanalizacji miejskiej. Po czasie okazało się, że radni PiS mieli wtedy racje. PWK Legionowo na podstawie 
zapisów regulaminu zaczęło zastraszać mieszkańców i nakazywać im zakładanie na własny koszt liczników na 
swoich ujęciach wody. Przepisy te zostały następnie uchylone przez Sąd prawomocnym wyrokiem. 

Ad.  7 – sesja Rady Miasta Legionowo z dn.   25 kwietnia 2012 r. – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody Prezydentowi Miasta Legionowo na sprzedaż działek gruntu położonych w Legionowie 
stanowiących własność Gminy Miejskiej Legionowo. 

W rzeczonej sprawie dwóch obecnych na sali obrad radnych Klubu PiS wstrzymało się od głosu. 

Środowisko Prawa i Sprawiedliwości w Legionowie ma sceptyczne podejście do kwestii niekontrolowanej i 
bezmyślnej wyprzedaży prowadzonej przez prezydenta Romana Smogorzewskiego w celu łatania dziury 
budżetowej i zapewnienia bieżącej płynności finansowej budżetu. 

Ad.  8 – sesja Rady Miasta Legionowo z dn.  25 kwietnia 2012 r. – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody Prezydentowi Miasta Legionowo na sprzedaż nieruchomości położonej w Legionowie przy 
ulicach Adama Mickiewicza, Jagiellońskiej i Kazimierza Wielkiego, stanowiącej własność Gminy Miejskiej 
Legionowo. 
 

W rzeczonej sprawie dwóch obecnych na sali obrad radnych Klubu PiS wstrzymało się od głosu. 

Radni Klubu PiS byli przeciwni szybkiemu i nieprzemyślanemu sprzedaniu ostatniego tak atrakcyjnego gruntu w 
samym centrum Legionowa. W przeszłości mówiło się o takim zagospodarowaniu tego terenu, tak by obiekt, 
który na min powstanie służył przede wszystkim mieszkańcom i był przeznaczony na cele publiczne. 

Ad.  9 – sesja Rady Miasta Legionowo z dn.  25 lipca 2012 r. – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
zamiaru likwidacji Filii Nr 5 Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej w Legionowie. 
 

W rzeczonej sprawie wszyscy trzej radni Klubu PiS głosowali przeciw. 

Uchwała ta określania, jako intencyjna rozpoczęła proces niszczenia biblioteki w Legionowie i likwidacji jej 
kolejnych filii. Radni PiS od samego początku byli temu przeciwni i dawali temu wyraz podczas przemówień na 
sesjach rad, jak i w poszczególnych głosowaniach. 

Ad.  10 – sesja Rady Miasta Legionowo z dn.  26 września 2012 r. – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
emisji obligacji komunalnych. 
 

W rzeczonej sprawie dwóch obecnych na sali obrad radnych Klubu PiS głosowało przeciw. 

Radni Klubu PiS są przeciwni polityce zadłużania prowadzonej przez prezydenta Romana Smogorzewskiego. 
Taka polityka finansowa jest niebezpieczna dla miasta i w swojej istocie antyrozwojowa. 



Ad. 11 – sesja Rady Miasta Legionowo z dn.  31 października 2012 r. – Rozpatrzenie projektu uchwały w 
sprawie likwidacji Filii Nr 5 Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej w Legionowie oraz zmiany statutu 
Miejskiej i Powiatowej Biblioteki Publicznej w Legionowie. 

W rzeczonej sprawie wszyscy trzej radni Klubu PiS głosowali przeciw. 

Likwidacja filii biblioteki wzbudzała (i wzbudza) uzasadnione kontrowersje i oburzenie mieszkańców naszego 
miasta. Radni PiS uważają, że oszczędności na kulturze i odcinanie mieszkańców od dostępu do książki 
drukowanej jest rzeczą niewłaściwą. Zwłaszcza, że likwidację filii przeprowadza prezydent miasta, który kilka 
miesięcy wcześniej otrzymał tytuł „Mecenasa Wiedzy”. 

Ad.  12 – sesja Rady Miasta Legionowo z dn.  31 października 2012 r. – Rozpatrzenie projektu uchwały w 
sprawie uchylenia uchwały w sprawie wyrażenia zgody Prezydentowi Miasta Legionowo na sprzedaż 
nieruchomości położonej w Legionowie przy ulicach Adama Mickiewicza, Jagiellońskiej i Kazimierza 
Wielkiego, stanowiącej własność Gminy Miejskiej Legionowo. 

W rzeczonej sprawie wszyscy trzej radni Klubu PiS głosowali za. 

Był to projekt autorstwa Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości w Radzie Miasta Legionowo. Przedstawienie 
uchwały i debata nad nią miały w założeniu doprowadzić do tego, by radni zastanowili się na co przeznaczyć 
teren w centrum Legionowa. Logicznym byłoby, że jeżeli działka ma być sprzedana, to władze miasta powinny 
zostać uchwałą rady zobligowane do zapewnienia by powstał tam obiekt, który chociaż w części zostanie 
przeznaczony na użyteczność publiczną. Niestety pomimo wcześniejszych wypowiedzi niektórych radnych 
koalicji rządzącej miastem, którzy twierdzili, że nie są zadowoleni z tego, że prezydent dąży do sprzedaży 
terenu pod cele jedynie komercyjne, uchwała w głosowaniu głosami PO, PS, NMNS została odrzucona. 

Ad.  13 – sesja Rady Miasta Legionowo z dn. 31 października 2012 r.  – Rozpatrzenie projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie miasta Legionowo miejsc sprzedaży 
oraz sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

W rzeczonej sprawie wszyscy trzej radni Klubu PiS głosowali za. 

Był to kolejny projekt uchwały autorstwa Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości w Radzie Miasta Legionowo. 
Radni PiS proponowali w nim, aby zakazać sprzedaży alkoholu w pobliżu miejsc kultu religijnego i przedszkoli. 
Rządząca w Radzie koalicja PO, PS, NMNS odrzuciła jednak ten bardzo potrzebny i słuszny projekt a prezydent 
Smogorzewski uzasadniał, że jego przyjęcie mogłoby doprowadzić… do spowolnienia gospodarczego w 
Legionowie. 

Ad.  14 – sesja Rady Miasta Legionowo z dn. 28 listopada 2012 r.  – Rozpatrzenie projektu uchwały w 
sprawie podatków i opłat lokalnych na 2013 rok. 

W rzeczonej sprawie wszyscy trzej radni Klubu PiS głosowali przeciw. 

Radni Klubu PiS byli przeciwni kolejnemu przejawowi antyrozwojowej polityki łupienia mieszkańców 
prowadzonej przez rządzącą w mieście Platformę Obywatelską.  Radni PiS uważają, że w czasach, gdy ceny 
żywności i innych niezbędnych rzeczy idą ciągle w górę a pensje realnie spadają, nie wolno obciążać 
mieszkańców kolejnymi daninami na rzecz zadłużonego budżetu miasta. 

Ad. 15 – sesja Rady Miasta Legionowo z dn. 27 lutego 2013 r.  – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
zamiaru likwidacji Filii Nr 1 – Wypożyczalni dla Dorosłych i Młodzieży Miejskiej i Powiatowej Biblioteki 
Publicznej w Legionowie. 
 

W rzeczonej sprawie wszyscy trzej radni Klubu PiS głosowali przeciw. 



Po likwidacji Filii nr 5 przyszedł czas na zniszczenie Filii nr 1. Co ciekawe tym razem nie było jednomyślności w 
sprawie uchwalenia uchwały intencyjnej dającej zielone światło do zlikwidowania filii na Sowińskiego nawet w 
obozie rządzącym PO, PS, NMNS. Jednak pomimo tego oporu swoich radnych prezydent i tak przeforsował 
popieraną przez siebie uchwałę. 

Ad. 16 – sesja Rady Miasta Legionowo z dn.  27 marca 2013 r. – Wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie apelu do władz miasta Legionowo o podjęcie działań w sprawie komunikacji publicznej. 

Wszyscy trzej radni Klubu PiS głosowali za wprowadzeniem uchwały do porządku obrad. 

Radni Klubu PiS w Radzie Miasta są zdania, że komunikacja jest jedną z najistotniejszych kwestii dla 
mieszkańców Legionowa. Ludzie powinni w łatwy, bezpieczny i dogodny sposób móc dojechać do pracy lub 
szkoły. Ważna uchwała zaproponowana została przez radnych PiS nie została nawet wprowadzona do 
porządku obrad. To jasno pokazuje, jaki jest prawdziwy stosunek radnych klubów PO, PS, NMNS do problemów 
mieszkańców. 

Ad. 17 – sesja Rady Miasta Legionowo z dn.  27 marca 2013 r. – Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia 
stawki takiej opłaty na terenie Gminy Miejskiej Legionowo. 

W rzeczonej sprawie wszyscy trzej radni Klubu PiS głosowali przeciw. 

Zaproponowana uchwała była następnym przejawem polityki łupienia mieszkańców prowadzonej przez 
rządzącą w mieście Platformę Obywatelską (plus PS i NMNS). Radni PiS byli i są przeciwnikami tej polityki. 

Ad. 18 – sesja Rady Miasta Legionowo z dn. 22 maja 2013 r.  – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
likwidacji samorządowego zakładu budżetowego pod nazwą Komunalny Zakład Budżetowy w Legionowie w 
celu przekształcenia w spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością. 

W rzeczonej sprawie wszyscy trzej radni Klubu PiS głosowali przeciw. 

Zmiana charakteru KZB była jednym z bardziej nieprzejrzystych posunięć władz miasta. Można  tłumaczyć te 
posunięcie tylko szukaniem oszczędności na siłę. KZB przekształcone w spółkę prawa handlowego będzie 
musiał przynosić zyski. Jeśli będzie inaczej spółka niedochodowa musi zostać sprzedana. Powstaje pytanie, czy 
przekształcenie KZB w spółkę z o.o. jest wstępem do prywatyzacji? 
 

Ad.  19 – sesja Rady Miasta Legionowo z dn.  22 maja 2013 r. – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
 

W rzeczonej sprawie wszyscy trzej radni Klubu PiS głosowali przeciw. 

Jednym z ważniejszych punktów porządku obrad sesji Rady w maju 2013 r. była uchwała wprowadzająca 
ponad dziesięcioprocentową, kolejną już w ostatnim czasie z serii, podwyżkę stawek za wodę i ścieki. Radni PiS 
byli konsekwentnie przeciwni. 

Ad.  20 – sesja Rady Miasta Legionowo z dn. 26 czerwca 2013 r.  – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
likwidacji jednostki budżetowej Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Legionowie. 
 

W rzeczonej sprawie wszyscy trzej radni Klubu PiS głosowali przeciw. 

Likwidacja MOSiR wzburzyła mieszkańców i sportowców, gdyż w atmosferze skandalu i niejasności  
zlikwidowano  ważną instytucję miejską. Radni PiS byli za wyjaśnieniem i uzdrowieniem sytuacji w MOSiR a nie 
za ostateczną likwidacją Ośrodka.  

 



Ad.  21 – sesja Rady Miasta Legionowo z dn. 25 września 2013 r. – Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
rozpatrzenia skargi mieszkańców bloku „0” przy ul. marsz. J. Piłsudskiego 24 w Legionowie z 6 lipca 2013 r. 
na działalność Prezydenta Miasta Legionowo. 

W rzeczonej sprawie wszyscy trzej radni Klubu PiS głosowali przeciw uznaniu skargi za bezzasadną. 

Protest mieszkańców Bloku 0 przy ul. Piłsudskiego w Legionowie był jednym z większych i głośniejszych aktów 
konfliktu na linii władza / mieszkańcy od wielu lat. Budowę zaczęto bez poinformowania o tym mieszkańców, 
bez ważnego pozwolenia i głównie w interesie lokalnego przedsiębiorcy, który po drugiej stronie ulicy postawił 
nowy budynek. Radni PiS stanęli w tej sprawie w obronie mieszkańców. 

 
Ad. 22  – sesja Rady Miasta Legionowo z dn. 27 listopada 2013 r.   – Rozpatrzenie projektu uchwały w 
sprawie likwidacji Filii Nr 1 – Wypożyczalni dla Dorosłych i Młodzieży Miejskiej i Powiatowej Biblioteki 
Publicznej w Legionowie oraz zmiany statutu Miejskiej i powiatowej Biblioteki Publicznej w Legionowie. 
 

W rzeczonej sprawie dwaj radni Klubu PiS głosowali przeciw, radny Zdzisław Koryś w proteście przeciwko 
polityce niszczenia biblioteki nie wziął udziału w głosowaniu.  

Po uchwale „intencyjnej” przyjętej przez większość koalicyjną w Radzie Miasta Legionowo (PO, PS, NMNS) w 
lutym 2013 r. przyszedł czas na ostateczną likwidację Filii nr 5. Radni PiS byli temu konsekwentnie przeciwni. 

Ad.  23 – sesja Rady Miasta Legionowo z dn.  23 grudnia 2013 r. - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Legionowo na 2014 r. 

W rzeczonej sprawie wszyscy trzej radni Klubu PiS głosowali przeciw. 

Radni PiS są przeciwni polityce finansowej miasta. Jest to polityka łupienia mieszkańców (poprzez podwyżki 
podatków i wszelkich opłat), zadłużania (emisje kolejnych transzy obligacji, zaciąganie pożyczek) i wyprzedaży 
(sprzedaż gruntów na terenie miasta). Radni PiS są konsekwentni i zawsze w sprawach budżetowych głosują 
przeciw propozycjom prezydenta Romana Smogorzewskiego.  

Ad.  24 – sesja Rady Miasta Legionowo z dn.   - Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 
Henryki i Jerzego L. z 18 lutego 2014 r. na działania Prezesa Przedsiębiorstwa Wodociągowo-Kanalizacyjnego 
„Legionowo” Sp. z o.o. 

W rzeczonej sprawie wszyscy trzej radni Klubu PiS głosowali za uznaniem skargi za bezzasadną. 

W związku z zawarciem ugody pomiędzy Państwem Lis a PWK Legionowo radni PiS głosowali za uznaniem tej 
skargi za bezzasadną. Nie zmienia to jednak krytycznego stanowiska Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości w 
Radzie Miasta Legionowo wobec bezprawnych działań PWK Legionowo zastraszających mieszkańców, którzy 
nie chcą na własny koszt założyć licznika na własnym ujęciu wody. Zgodnie z prawomocnym wyrokiem 
sądowym takie działania powinny być zatrzymane. 


